



ICASM 2011

59th INTERNATIONAL CONGRESS
OF AVIATION AND SPACE MEDICINE

LE 59^{ième} CONGRÈS INTERNATIONAL
DE MÉDECINE AÉRONAUTIQUE ET SPATIALE

11th – 15th September 2011
Bucharest, ROMANIA



***PRELIMINARY ANNOUNCEMENT
INFORMATION PRÉLIMINAIRE***

CONGRESS CALENDAR

Dates September 11 – 15, 2011

Sunday, Sept 11	Registration, Academy Committee Meetings
Monday, Sept 12	Opening Ceremonies, Scientific Sessions, Evening Reception for all delegates and Partners
Tuesday, Sept 13	Scientific Sessions, General Assembly,
Wednesday, Sept 14	Technical and socio-cultural visits
Thursday, Sept 15	Scientific Sessions, Gala Dinner

General information

Bucharest will be the venue for the Congress. Romania is located in the Southeast of Europe, easily accessible by air, land and sea transportation, with more than 60 international air routes linking Europe with Asia, Africa and the Americas.

Romania offers a rich tapestry of tourist attractions and vacation experiences unique in Central-Eastern Europe: medieval towns in Transylvania, the world-famous Painted Monasteries in Bucovina, traditional villages in Maramures, the magnificent architecture of Bucharest, the romantic Danube Delta, fairy-tale castles, the Black Sea resorts, the majestic Carpathian Mountains, spas and much more.

Known for its wide, tree-lined boulevards, glorious Belle Époque buildings and a reputation for the high life (which in the 1900s earned its nickname of "Little Paris"), Bucharest, Romania's largest city and capital, is today a bustling metropolis. The city claims a large number of museums, art galleries, exquisite Orthodox churches and unique architectural sites, which will certainly offers the perfect venue for all delegates and spouses of 59th ICASM 2011. It has also multitude of accommodations, dining experiences with Romanian cuisine and menus from all over in the world.



Scientific Program

André Allard Lecture – Maj. Gen. Dumitru Prunariu. Title: 1981 – 2011, 30th years from first spatial Romanian flight.

Ernsting Panel – Infectious Diseases and Travel Medicine

The Congress will also cover various topics of Aviation and Space Medicine: Aviation Physiology, Spatial Orientation and Disorientation in flight, Aero medical Evacuation, Clinical Aviation Medicine, Selection + Training of Aviation Personnel, Aviation Safety & Accidents Investigation, Human Factors, Occupational Medicine for Specialists in Aerospace Medicine, Aviation Psychology, etc.

The working sessions will include slide presentations, discussion panels and poster presentations. The official languages of the Congress will be English and French with simultaneous interpretations.

Call for Papers

The Scientific Committee invites authors who intend to present a paper to fill the preliminary form.

Applicants will receive information for authors in the near future.

Additional information:

Request for information is to be made to the **Secretariat**

CALENDRIER DU CONGRÈS

Dates Septembre du 11 au 15, 2011

Dimanche, Sep 11	Inscription, Réunions du comité d'Académie
Lundi, Sep 12	Cérémonie d'ouverture, Sessions Scientifiques, Soirée de bienvenue pour tous les délégués et conjointes
Mardi, Sep 13	Sessions Scientifiques, Assemblée générale d'Académie
Mercredi, Sep 14	Visites scientifiques et socioculturelles
Jeudi, Sep 15	Sessions Scientifiques, Banquet de clôture

Renseignements généraux

Bucarest sera le lieu du Congrès. La Roumanie est située dans le sud-est de l'Europe, facilement accessible par air, terre et mer, le transport, avec plus de 60 liaisons aériennes internationales reliant l'Europe à l'Asie, l'Afrique et aux Amériques.

La Roumanie offre une riche mosaïque de sites touristiques et des expériences de vacances uniques en Europe centrale et orientale: les villes médiévales de Transylvanie, les monastères peints de Bucovine reconnus mondialement, les villages traditionnels de Maramures, la magnifique architecture de Bucarest, le romantique Delta du Danube, les châteaux enchantés, les stations balnéaires de la mer Noire, la majestueuse chaîne des Carpates, les spas et plus encore.

Connu pour ses vastes boulevards bordés d'arbres, ses bâtiments glorieux Belle Époque et sa réputation de la grande vie (qui, dans les années 1900, lui a valu son surnom de "Petit Paris"), Bucarest, plus grande ville et capitale de Roumanie, est aujourd'hui une métropole animée. La ville revendique un grand nombre de musées, de galeries d'art, d'églises orthodoxes exquises et de sites architecturaux uniques, qui proposent certainement le lieu idéal pour tous les délégués et les conjoints du 59e CIMAS 2011. Il y a également une multitude d'endroits d'hébergement, de restaurants offrant une cuisine roumaine et aussi des menus de tous les coins du monde.



Programme scientifique

Conférence André Allard – Maj. Gén. Dumitru Prunariu. Titre: 1981 – 2011, 30 ans depuis le premier vol spatial d'un cosmonaute Roumain.

Ernsting Réunion – Maladies infectieuses et Médecine de voyage

Le Congrès portera sur divers sujets de médecine aéronautique et spatiale: physiologie de l'aviation, orientation et désorientation spatiale en vol, transports sanitaires aériens, médecine aéronautique clinique, sélection & formation du personnel aéronautique, sécurité & investigation des accidents, facteurs humains, médecine du travail pour les spécialistes en médecine aéronautique, psychologie en aéronautique, etc.

Les sessions de travail comprendront des présentations de diapositives, des groupes de discussion et des présentations par affiches. Les langues officielles du Congrès seront l'anglais et le français avec interprétation simultanée.

Appel de communications

Le comité scientifique invite les auteurs qui ont l'intention de présenter une communication à remplir le formulaire préliminaire. Les candidats recevront de l'information pour les auteurs dans un futur proche.

Information supplémentaire

Les demandes d'informations doivent être faites au **Secrétariat**

HOTEL VENUE

Radisson SAS



The Radisson SAS Hotel, Bucharest is situated on the famous main shopping street, Calea Victoriei, opposite the former Royal Palace, in the social, financial and cultural district, only a 20 minute drive from Henri Coanda International Airport (Otopeni). The Hotel offers 424 guestrooms including 74 Business Class rooms and 39 suites. Designed to exceed expectations, the Radisson SAS Hotel, Bucharest offers one ballroom for 500 guests that can be split into two smaller rooms and 11 breakout rooms, all with state-of-the-art Audio-Visual Equipment. All venues feature daylight and provide wireless Internet access and free Wi-fi. We can accommodate & serve any event from Board room, Meetings, Conferences, Gala Dinner, Receptions and any other event.

HÔTEL DE CONGRÈS

Radisson SAS



Le Radisson SAS Hôtel, Bucarest est situé sur la célèbre rue commerciale principale, Calea Victoriei, en face de l'ancien palais royal, dans le district social, financier et culturel, à seulement 20 minutes en voiture de l'aéroport international Henri Coanda (Otopeni). L'Hôtel offre 424 chambres dont 74 chambres Classe Affaires et 39 suites. Conçu pour dépasser les attentes, le Radisson SAS Hôtel, Bucarest offre une salle de bal pour 500 personnes qui peut être divisé en deux petites chambres et 11 salles, toutes équipées avec du matériel audiovisuel de pointe. Toutes les salles reçoivent la lumière du jour et de fournissent un accès Internet et Wifi gratuit. Nous pouvons accueillir et servir tous les types de réunions, incluant les réunions exécutives, les conférences, les dîners de gala, les mariages, et tout autre événement.

ICASM 2011 ORGANIZING COMMITTEE / CIASM 2011 COMITE' ORGANISATEUR

Dr. Silvio FINKELSTEIN

Former President and Emeritus Member, IASSM - SPECIAL ADVISOR

Brig. Gen. Prof. MARIAN MACRI, M.D. Ph.D - PRESIDENT

Dragoş VLAD, M.D. - SECRETARY GENERAL

Sorin PERLEA, M.D. - Chairman of SCIENTIFIC COORDINATION COMMITTEE

Adrian MACOVEI, M.D. - Chairman of SECRETARIAT SUPPORT COMMITTEE

Mihaela POPESCU, M.D. - Chairman of SOCIAL PROGRAM

Mihai ŞOTCAN M.D. - TREASURER

PRELIMINARY REGISTRATION FORM

Name: _____

Surname: _____

Title / Affiliation: _____

Country: _____

Telephone: _____

Fax: _____

E-mail: _____

I am interested in registering for 59th ICASM

I will be accompanied by _____ person(s)

I would like to present a paper

Complete form may be sent by MAIL / FAX TO:

Secretariat:

Romanian Society of Aerospace Medicine

88th M. Vulcanescu Street,

Sector 1, 101825

BUCHAREST, ROMANIA

Tel/Fax: + 4021.318.71.68

E-mail: perleas@yahoo.com

DATE : _____ SIGNATURE _____

BULLETIN D'INSCRIPTION PRELIMINAIRE

Prénom: _____

Nom: _____

Titre / Affiliation: _____

Pays: _____

Téléphone: _____

Fax: _____

Je m'intéresse à m'inscrire pour la 59^{ème} séance d'ICASM

Je serais accompagné _____ personne(s)

Je voudrais présenter une communication

Envoyer le bulletin d'inscription bien remplis par MAIL / FAX À:

Secrétariat:

Société Roumaine de Médecine Aérospatiale

88th M. Vulcanescu Street,

Sector 1, 101825

BUCHAREST, ROMANIA

Tel/Fax: + 4021..318.71.68

E-mail: perleas@yahoo.com

DATE: _____ SIGNATURE _____



Address of the Organizing Committee:

Romanian Society of Aerospace Medicine
88th M. Vulcanescu Street,
Sector 1, 101825
BUCHAREST
ROMANIA

Tel/Fax: + 4021.318.71.68

E-mail: perleas@yahoo.com
<http://www.medaero.ro>